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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a terv az ajkai kórházzal? "

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Miközben a Kormány a Magyar Orvosi Kamarával vívja az etikusnak egyáltalán nem nevezhető
csatáját, az új egészségügyi törvény már egyre több megyében érezteti kedvezőtlen hatását. Ilyen
többek között a centralizáció és az ebből adódó átvezényelhetőség, valamint a kórházi osztályok –
állítólag – „ideiglenes” bezárása.

Veszprém megyében bizonyára sokaknak van „deja vu” érzésük a tapolcai kórház aktív ágyainak
megszüntetése kapcsán,  amely  később  óriási  leterheltséget  jelentett  az  ajkai  kórháznak  és  a
mentőknek (megnövekedett futásidő) egyaránt, ugyanis a tapolcai kórház megcsonkításával a 24
órán belül otthonukba bocsátható betegeket is Ajkára kellett szállítani, miközben a megnövekedett
betegforgalom ellenére Ajkán sem lett több a szakember.

Kitartó munkával Rig Lajosnak, korábbi képviselőnknek sikerült elérnie, hogy a tapolcai kórház
sürgősségi fogadóponttal és 15 belgyógyászati ággyal bővüljön, melyet 2018-ben adtak át, majd egy
évvel később a covid járványra hivatkozva „ideiglenesen” meg is szüntettek. Az osztályt azóta sem
nyitották meg újra, így a mentők továbbra is Ajkára, Veszprémbe szállítják a betegeket.

A tapolcai kórház 15 aktív ágyának „ideiglenes” (és azóta is tartó) megszüntetése a térség 50-72
ezer fős ellátási körét érintően kifejezetten rossz döntésnek bizonyult, amit tetéz az elmúlt napok
újabb katasztrofális  döntése: az ajkai Magyar Imre Kórház sürgősségi osztályának  „ideiglenes”
bezárása.

Sajtóértesülések  szerint  „az  ajkai  kórház  igazgatója  egy  vizsgálat  nyomán  már  tavaly
szeptemberben szembesült  a  problémával,  de igazából  nem tett  semmit.  Talán azért,  mert  ha a
rendeleteknek betű  szerint nem  is  felelt  meg,  de  a gyakorlatban zökkenőmentesen  működött  az



SBO. Ebbe tenyerelt most bele az országos tisztifőorvos azzal, hogy ellehetetlenítette az sürgősségi
osztály  működését  és  átadta  az  irányító  szerepet  egy  alacsonyabb  szinten  működő
„betegosztályozónak”. 

Vagyis  elvileg  azzal,  hogy átminősítették  ezt  az  osztály  sürgősségi  betegfogadóvá,  már  nincs
finanszírozása sem. A betegeket felveszik az adott osztályra, majd az osztályos finanszírozás terhére
kivizsgálják,  vagy  nem  vizsgálják  ki,  csak  megvizsgálják  és  hazaengedik,  illetve  esetleg
továbbküldik Veszprémbe.

Ezzel a lépéssel beigazolódni látszik sokak aggálya, mely szerint a centralizációval az amúgy is
túlterhelt és állandó szakdolgozó hiánnyal küzdő veszprémi kórházba irányítják a betegeket, ami
óriási gondot jelent a megyei kórháznak, ugyanis a saját körzetébe tartozó betegeket is alig tudta
ellátni.

Rosszul jár az ajkai kórház is, ugyanis ezeknek az „ideiglenes” osztálybezárásoknak (és az ehhez
társuló finanszírozás megvonásoknak) sosincs jó vége, vagyis ahogy „tapolcai-eset” is bizonyítja,
nagy rá az esély, hogy sosem kapja vissza a kórház az osztályokat.

Legrosszabbul kétségkívül a betegek járnak: még több utazás, még több várakozás, még inkább
leterhelt orvosok és szakdolgozók…

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján kérem konkrét válaszát arra a kérdésemre, hogy mi a terv az ajkai kórházzal?
Valósak-e azok a hírek, melyek szerint a veszprémi, mint centrumkórház mellett a pápai kórház
élvez prioritást Veszprém vármegyében, melynek az ajkai kórház lesz az áldozata?

Várom érdemi válaszát!

dr. Lukács László György

Balassa Péter
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